



Republica Moldova

GUVERNUL

CONVENȚIE Nr. 1
din 03.02.2004

**Convenția colectivă (nivel național)
Salarizarea angajaților aflați în relații de muncă în baza
contractelor individuale de muncă**

Publicat : 20.02.2004 în Monitorul Oficial Nr. 030 art Nr : 268 Data intrării în vigoare :
01.02.2004

MODIFICAT

[CC7 din 18.05.07, MO70-73/25.05.07 art.584](#)

[CC6 din 11.07.06, MO120-123/04.08.06 art.908](#)

[CC5 din 25.07.05, MO101/29.07.05 art.828](#)

Părțile semnatare, - Guvernul, Patronatele, reprezentate de Confederația Națională a Patronatului, și Sindicatele, reprezentate de Confederația Sindicatelor și Confederația Sindicatelor Libere "Solidaritate" fiind hotărâte să întreprindă măsuri coordonate în scopul asigurării realizării prevederilor Codului muncii, Legii salarizării și altor acte normative ce reglementează salarizarea, au convenit asupra celor ce urmează:

Articolul 1. Salariul tarifar pentru categoria I de calificare

(1) Începând cu 1 iunie 2007, salariul tarifar pentru categoria I de calificare a personalului angajat în unitățile cu autonomie financiară, indiferent de tipul de proprietate și forma de organizare juridică, va constitui:

pentru angajații unităților cu autonomie financiară, cu excepția celor din ramura agriculturii și silviculturii - cel puțin 5,33 lei pe oră sau cel puțin 900 lei pe lună, calculat pentru un program complet de lucru de 169 ore în medie pe lună;

pentru angajații din ramura agriculturii și silviculturii, cu excepția personalului auxiliar din ramura agriculturii - cel puțin 4,15 lei pe oră sau cel puțin 700 lei pe lună, calculat pentru un program complet de lucru de 169 ore în medie pe lună;

pentru personalul auxiliar din ramura agriculturii - cel puțin 3,26 lei pe oră sau cel puțin 550 lei pe lună, calculat pentru un program complet de lucru de 169 ore în medie pe lună.

(2) Unitățile economice vor implementa treptat noul quantum al salariului tarifar categoria I de calificare, pe măsura posibilităților financiare, dar nu mai târziu de 1 septembrie 2007."

[\[Art.1 în redacția CC7 din 18.05.07, MO70-73/25.05.07 art.584\]](#)

[\[Art.1 în redacția CC7 din 18.05.07, MO70-73/25.05.07 art.584\]](#)

Articolul 1. Salariul tarifar pentru categoria I de calificare

(1) Începînd cu 1 iulie 2006, salariul tarifar pentru categoria I de calificare a personalului angajat în unitățile cu autonomie financiară, indiferent de tipul de proprietate și forma de organizare juridică, va constitui:

pentru angajații din microîntreprinderi (cu un număr de angajați de pînă la 9 persoane) și pentru angajații întreprinderilor din ramurile agriculturii și silviculturii — în mărime de cel puțin 3,26 lei pe oră sau de cel puțin 550 lei pe lună, calculat pentru un program complet de lucru de 169 ore în medie pe lună;

pentru angajații unităților cu autonomie financiară raportate la alte ramuri — de cel puțin 4,15 lei pe oră sau de cel puțin 700 lei pe lună, calculat pentru un program complet de lucru de 169 ore în medie pe lună.

[\[Art.1. al.\(1\) în redacția CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.08.06 art.908\]](#)

[\[Art.1. al.\(1\) în redacția CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.08.06 art.908\]](#)

(1) Începînd cu 1 august 2005, salariul tarifar pentru categoria I de calificare a angajaților din întreprinderi, organizații, instituții (în continuare - unități) cu autonomie financiară va constitui 3,26 lei pe oră sau 550 lei pe lună, calculat pentru un program complet de lucru de 169 ore în medie pe lună (cu excepția angajaților din microîntreprinderi, din instituțiile medico-sanitare publice încadrate în sistemul asigurărilor obligatorii de asistență medicală și a personalului auxiliar al întreprinderilor din ramura agriculturii).

[\[Art.1. al.\(1\) modificat prin CCGPS5/25.07.05, MO101/29.07.05 art.828\]](#)

[\[Art.1. al.\(1\) modificat prin CCGPS5/25.07.05, MO101/29.07.05 art.828\]](#)

(1) Începînd cu 1 februarie 2004, salariul tarifar pentru categoria I de calificare a angajaților din întreprinderi, organizații, instituții (în continuare - unități) cu autonomie financiară va constitui 2,60 lei pe oră sau 440 lei pe lună, calculat pentru un program complet de lucru de 169 ore în medie pe lună (cu excepția angajaților din microîntreprinderi, din instituțiile medico-sanitare publice încadrate în sistemul asigurărilor obligatorii de asistență medicală și personalul auxiliar din întreprinderile ramurii agriculturii).

[\[Art.1. al.\(2\) abrogat prin CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.07.06 art.908\]](#)

[\[Art.1. al.\(2\) abrogat prin CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.07.06 art.908\]](#)

(2) Salariul tarifar pentru categoria I de calificare pentru angajații din microîntreprinderi, din instituțiile medico-sanitare publice încadrate în sistemul asigurărilor obligatorii de asistență medicală și personalul auxiliar din întreprinderile ramurii agriculturii, începînd cu 1 februarie 2004, va constitui 2,14 lei pe oră sau 360 lei pe lună.

(3) ~~Unitățile economice vor implementa treptat noul quantum al salariului tarifar, pe măsura posibilităților financiare, dar nu mai tîrziu de 1 septembrie 2006.~~

[\[Art.1. al.\(3\) în redacția CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.08.06 art.908\]](#)

[\[Art.1. al.\(3\) în redacția CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.08.06 art.908\]](#)

(3) Se acordă dreptul unităților economice din ramura agriculturii de a implementa treptat noul quantum al salariului tarifar, pe măsura posibilităților financiare, dar nu mai tîrziu de 1 noiembrie 2005.

[\[Art.1. al.\(3\) modificat prin CCGPS5/25.07.05, MO101/29.07.05 art.828\]](#)

[\[Art.1. al.\(3\) modificat prin CCGPS5/25.07.05, MO101/29.07.05 art.828\]](#)

(3) Se acordă dreptul unităților economice din ramura agriculturii de a implementa treptat noile quantumuri ale salariului tarifar, pe măsura posibilităților financiare, dar nu mai tîrziu de 1 septembrie 2004.

(4) Salariile tarifare pe ore sau lunare pentru celelalte categorii de calificare ale muncitorilor se stabilesc prin înmulțirea salariului tarifar pentru categoria I de calificare, la coeficienții tarifiari respectivi, aprobați prin Hotărîrea Guvernului nr. 743 din 11 iunie 2002 "Cu privire la salarizarea angajaților din unitățile cu autonomie financiară" (anexa nr. 1).

(5) Pentru alte categorii de personal (funcționari administrativi, specialiști și personal de

conducere) salariile de funcție vor fi stabilite prin negociere, dar nu mai mici decât cele calculate conform limitei inferioare a diapazonului coeficienților de multiplicitate în cuantum multiplu al salariului tarifar pentru categoria I de calificare, menționați în anexa nr. 4 la hotărârea nominalizată.

Articolul 2. Sporul la salariu pentru munca prestată
în condiții nefavorabile

Angajaților care prestează muncă în condiții nefavorabile li se stabilesc, în funcție de starea reală a condițiilor de muncă, spor de compensare, după cum urmează:

Numărul de puncte în funcție Mărimea
de gradul de nocivitate, sporului, în lei
stabilite în conformitate cu

prevederile Hotărîrii Guvernului
nr. 1335 din 10 octombrie 2002

0,5 - 2,0 100

2,1 - 4,0 120

4,1 - 6,0 140

6,1 - 8,0 160

8,1 - 10,0 180

mai mult de 10 200"

[[Art.2 în redacția CC7 din 18.05.07, MO70-73/25.05.07 art.584](#)]

[[Art.2 în redacția CC7 din 18.05.07, MO70-73/25.05.07 art.584](#)]

Articolul 2. Sporul la salariu pentru munca prestată în condiții nefavorabile

Angajaților care prestează muncă în condiții nefavorabile li se stabilesc, în funcție de starea reală a condițiilor de muncă, spor de compensare, după cum urmează:

Numărul de puncte în funcție de gradul de nocivitate, stabilite în conformitate cu prevederile Hotărîrii Guvernului nr. 1335 din 10 octombrie 2002	Mărimea sporului, în lei
0,5-2,0	75
2,1-4,0	90
4,1-6,0	105
6,1-8,0	120
8,1-10,0	135
mai mult de 10	150

[[Art.2. nota abrogată CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.08.06 art.908](#)]

[[Art.2. nota abrogată CCGPS6 din 11.07.06, MO120-123/04.08.06 art.908](#)]

Notă: În cazul în care la momentul semnării prezentei Convenții, unele unități au stabilit sporul de compensare în cuantum de 25% – 50% față de salariul tarifar pentru categoria I de calificare în mărime de 340 lei, sporul se va păstra în acest cuantum pe parcursul anului 2004.

Articolul 3. Alte sporuri cu caracter stimulatoriu

(1) Sporurile pentru vechime în muncă, în unitățile cu autonomie financiară, pot fi stabilite în cuantum de minimum 5% pentru 3 ani și maximum 40% din salariul de bază pentru o vechime de peste 20 ani de activitate de profil în ramura respectivă. Modalitatea și mărimea concretă a sporurilor pentru vechime în muncă se stabilesc în convenții sau contracte colective de muncă la nivel de ramură sau unitate.

(2) Patronii pot stabili plăți suplimentare de stimulare anuală salariaților, care și-au adus aportul nemijlocit la obținerea profitului întreprinderilor.

Pentru stabilirea acestor plăți vor fi utilizate mijloacele profitului net al întreprinderii.

Modalitatea, cota concretă și categoriile de salariați se stabilesc prin contractul colectiv de

muncă la nivel de întreprindere.

Articolul 4.

Sub incidența prezentei Convenții cad toate unitățile, indiferent de tipul de proprietate și forma de organizare juridică.

Articolul 5.

Convenția colectivă intră în vigoare la 1 februarie 2004.

Din partea Guvernului:

PRIM-MINISTRU Vasile TARLEV

Din partea Patronatelor:

Președintele

Confederației Naționale

a Patronatului Leonid Cerescu

Din partea Sindicatelor:

Președintele Confederației Sindicatelor Petru Chiriac

Președintele Confederației

Sindicatelor Libere "Solidaritate" Leonid Manea

Chișinău, 3 februarie 2004.

Nr. 1.